
   

 

10-dagesforespørgsel                        d.10 Januar 2022 

 

Forespørgsel vedr. folkeskolernes fysiske rammer  

Begrundelse:  

For Venstre er det vigtigt, at folkeskolerne i Aarhus Kommune leverer et læringsmiljø i topklasse 

for alle aarhusianske børn. Der er mange faktorer, der bidrager til dette, men grundlæggende og vig-

tigst af alt er et forsvarligt indeklima og en ordentlig rengøring. Venstre i Aarhus ønsker, at Byrådet 

kigger på skolernes fysiske rammer, hvilket bidrager positivt til såvel børnenes indlæring som læ-

rernes undervisning. Derfor ønsker Venstre i Aarhus, at undervisningslokaler i kommunen om fem 

år har tidssvarende niveau. I Venstre ønsker vi et samlet overblik over skolernes nuværende tilstand. 

Forslag:  

I Venstre er vi klar til at se på behovet for nye daginstitutioner og skoler, og konkret ønsker vi med 

denne forespørgsel at få belyst: 

1. Hvilken stand er de aarhusianske folkeskoler i dag? Herunder hvor mange nedslidte under-

visningslokaler, som ikke lever op til nuværende standarder, findes der i Aarhus Kommune?  

2. Hvad vil det koste at om- og nybygge undervisningslokaler til et tidssvarende og fremtids-

sikret niveau?  

3. Børn og Unge i Aarhus Kommune arbejder med RULL-programmet (RUm til Leg og Læ-

ring) ved om- og nybygninger i skoler. Hvor mange midler er der til rådighed i RULL-pro-

grammet?  

4. Hvor mange midler kræver det, hvis undervisningslokaler om fem år alle skal være tidssva-

rende?  

På vegne af Venstre i Aarhus Byråd  

Mathilde Hjort Bressum 

Politisk ordfører  


